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Yttrande över remiss: EU-kommissionens förslag 
COM (2018) 372-375, 382, 390 och 471-473 

Umeå kommun ställer sig bakom yttranden från Sveriges Kommuner och 
Landsting, Kvarkenrådet och Region Västerbotten. 
 
Umeå kommun vill särskilt lyfta fram: 
 
Hållbar stadsutveckling (artikel 9, ERDF COM 2018 372), Umeå kommun 
har tidigare diskuterat vikten av ett tydligt stadsperspektiv i 
regionalfondsprogrammet för Övre Norrland och vilka konsekvenser en 
utebliven tydlig prioritering av hållbar stadsutveckling får för vår region. 
Inför programperioden 2014-2020 använde Näringsdepartementet och EU-
kommissionen de svenska regionalfondsprogrammens prioritering av 
hållbar stadsutveckling som urvalskriterium för vilka svenska städer som 
skulle medverka i EUs nya Urban Development Network i perioden fram till 
2020.  Detta resulterade i att endast Stockholm, Göteborg och Malmö 
bjudits in som svenska städer, eftersom det är de tre 
regionalfondsprogrammen som 2014-2020 hade detta perspektiv formellt 
inskrivet. Övriga, inklusive samtliga städer i norra Sverige, är exkluderade.   
Umeå kommun, som under programperioden haft förtroendet som 
Europas kulturhuvudstad 2014, såväl som finalist i Europas miljöhuvudstad 
2016, 2017 och 2018, och European Capital of Innovation 2018, ser utbyte 
och lärande mellan städer i en internationell kontext som central.   
 
Umeå kommun vill därför understryka vikten av ett fortsatt paneuropeiskt 
program för kunskapsutbyte om integrerad och hållbar stadsutveckling, 
liknande den roll som URBACT-programmet haft de senaste 
programperioderna.   
 
Havsgräns (artikel 3.1, ETC COM 2018 374), Umeå kommun ställer sig 
kritisk till kommissionens förslag att de nuvarande gränsöverskridande 
samarbetsformerna ska begränsas till att enbart omfatta regioner med 
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landgräns till varandra. Detta innebär i praktiken att program som Botnia 
Atlantica upphör i sin nuvarande form.  
 
De nuvarande gränsöverskridande programmen har skapat goda 
möjligheter för bilaterala projekt i mindre skala för aktörer på lokal nivå. 
Typen av projekt som har genomförts inom ramen för Botnia Atlantica har 
tydligt bidragit till visionen om ett EU nära medborgarna och är därmed en 
samarbetsform som engagerar och skapar trovärdighet. Projekten har 
bland annat resulterat i att möjligheten för att bilda ett EGTS håller på att 
utredas via Kvarkenrådet. 
 
De programgeografier som finns i den nuvarande budgetperioden har växt 
fram under lång tid och har väl inarbetade samarbetsstrukturer. Större 
justeringar av geografin bör därför undvikas. För att värna dessa 
samarbeten föreslår Umeå kommun att regeringen verkar för att den 
nuvarande 150 kilometersgränsen över vatten för gränsöverskridande 
samarbete bibehålls.  
 
Om det mot förmodan inte skulle vara möjligt att bibehålla havsgränsen, så 
bör artikel 44 i förordningen (COM(2018)374) tillämpas så att det därmed 
skapas möjlighet för geografiska underprogram inom ramen för de 
transnationella samarbetsprogrammen, i Sveriges fall Östersjöprogrammet. 
Fortsatt regionalt inflytande i skrivningen av programmet, programkontor 
med regional kännedom och fortsatt möjlighet till 2-landssamarbete är 
viktiga delar för att möjliggöra ett fortsatt välfungerande 
gränsöverskridande samarbete  
 
OECD betonar i sin studie: Territorial Reviews: Northern Sparsely Populated 
Areas (OECD 2017) vikten av att utveckla öst-västliga 
kommunikationslösningar för att minska tillväxthämmande barriärer i 
regionen. Rapporten togs fram som underlag inför den kommande 
programperioden och betonar vikten att förutsättningar för transnationellt 
samarbete stimuleras och utvecklas. Rapporten innehåller ett antal 
konkreta förslag som Umeå kommun således hänvisar till. 

Hans Lindberg Margaretha Alfredsson 
Kommunstyrelsens ordförande tillförordnad stadsdirektör 


